
 PROTOKÓŁ NR XXXV/08

Z XXXV SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  9 grudnia 2008 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej,  Tadeusz Cwynar – przywitawszy zebranych orazą  

stwierdziwszy prawomocno ć obrad - o godzinie 15:47 otworzył XXXV Sesj . W posiedzeniuś ę  

uczestniczyło 12 Radnych (nieobecni usprawiedliwieni: p. P dziwiatr, p. Bierowski, p. Nowicki-ę  

zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą ą

Nast pnie  Przewodnicz cy  odczytał  porz dek obrad (zał cznik  nr  3),  który  –  poddany podę ą ą ą  

głosowanie - przyj ty został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ę ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)ustalenia miejscowo ci, w której pobierana jest opłata miejscowa, wysoko ci stawek opłatyś ś  

miejscowej,  terminów  jej  płatno ci  oraz  zarz dzenia  poboru  opłaty  miejscowej  w  drodześ ą  

inkasa, okre lenia inkasentów i wysoko ci wynagrodzenia za inkaso;ś ś

b)szczegółowych warunków przyznawania i odpłatno ci za usługi opieku cze i specjalistyczneś ń  

usługi  opieku cze,  z  wył czeniem  specjalistycznych  usług  opieku czych  dla  osób  zń ą ń  

zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  cz ciowego  lub  całkowitegoęś  

zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania;

c)udzielenia  dotacji  w  2008  roku  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków;

d)przyj cia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kowary z organizacjami pozarz dowymię ą  

oraz innymi podmiotami prowadz cymi działalno ć po ytku publicznego w roku 2009ą ś ż ;

e)przyj cia zmian do Statutu Zwi zku Gmin Karkonoskich;ę ą

f)przyj cia „Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwi zywania Problemów Alkoholowych wę ą  

Kowarach na 2009 r.”;

g)przyj cia „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Kowarach na rok 2009”;ę

h)przyst pienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miastaą  
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Kowary dla jednostki urbanistycznej Kowary-Krzaczyna B.1;

i)zmian w bud ecie miasta na 2008 rok.ż

6. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 Burmistrz  Miasta,  Mirosław  Górecki,  oznajmił,  e  dzi  podczas  Nadzwyczajnegoż ś  

Zgromadzenia Wspólników Karkonoskiego Systemu Wodoci gów i Kanalizacji podj to uchwałą ę ę 

o przyj ciu Piechowic do II etapu inwestycji. Gmina ta spełni takie same warunki, jak pozostalię  

Członkowie – wniesie aportem cały swój maj tek oraz wpłaci do kapitału zakładowego Spółkią  

85 tys. zł, a powi kszenie si  liczby Wspólników daje nadziej  na pozyskanie rodków na IIę ę ę ś  

etap. 

Burmistrz  przypomniał,  i  dzi ki  pomocy  p.  Machałek,  Poseł  na  Sejm  RP,  zorganizowanoż ę  

spotkanie  z  Prezesem  Narodowego  Funduszu  Ochrony  rodowiska  i  Gospodarki  Wodnej,Ś  

dodaj c,  e  od  miesi ca  obowi zuje  rozporz dzenie  umo liwiaj ce  pomoc  gminom,  któreą ż ą ą ą ż ą  

zdobyły rodki z Funduszu Spójno ci - wniosek w tej sprawie został zło ony przez KSWiK.ś ś ż

Nast pnie  Burmistrz  poinformował  o  ponownym  zaproponowaniu  kandydatury  p.ę  

Brzozowskiego na Członka Rady Nadzorczej Spółki, zaznaczaj c, i  od 1 listopada przestałoą ż  

istnieć Kowarskie Przedsi biorstwo Wodoci gów i Kanalizacji,  gdy  po zako czeniu procesuę ą ż ń  

ł czenia 31 pa dziernika Spółka została przekazana do KSWiK, a jej Rada Nadzorcza – z mocyą ź  

prawa  –  uległa  rozwi zaniu.  Burmistrz  wyja nił  sytuacj  zwi zan  z  powierzeniem  p.ą ś ę ą ą  

Brzozowskiemu obowi zków Członka Zarz du KSWiK.ą ą

  P. Mazurak – stwierdziwszy, e s  skargi na funkcjonowanie nowego o wietlenia – oznajmił, iż ą ś ż 

chciałby, aby Burmistrz wymógł na odpowiedzialnych za to osobach, by lampy działały. 

  Burmistrz odparł, e podj ł ju  działania w tym zakresie, prosz c o cierpliwo ć, ponieważ ą ż ą ś ż 

obecnie trwaj  prace nad ustaleniem przyczyn powstałych problemów technicznych.ą

  P. Klepacz zapytała o spotkanie w sprawie projektu Orlik.

 Burmistrz  poinformował,  i  Prezes  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  podpisze  zż  

Miastem umow  na dzier aw  terenu przeznaczonego pod budow  boisk, zaznaczaj c, e tytułę ż ę ę ą ż  

własno ci nale y przedło yć w Urz dzie Marszałkowskim oraz przy uzyskiwaniu pozwolenia naś ż ż ę  

budow .ę

Burmistrz  dodał,  i  w  miejscowym planie  zagospodarowania  przestrzennego  przewidzianoż  

zamiany z TBS na korzy ć Gminy w celu realizacji Centrum Edukacyjnego oraz mi dzy innymiś ę  

boisk w ramach projektu Orlik 2012. 

Burmistrz  oznajmił  równie ,  e chc c unikn ć bł dów, konsultował z  p.  Kos  ze Starostważ ż ą ą ę ą  

Powiatowego ow  koncepcj  – nie miał on adnych uwag.     ą ę ż

Burmistrz  poinformował,  i  projekt obejmuje dwa boiska –  jedno do piłki  no nej,  drugie  –ż ż  

uniwersalne oraz zaplecze sanitarne – szatnie i toalety. Ponadto Burmistrz poprosił architekta 

o zaplanowanie oraz „skosztorysowanie” usytuowania wzdłu  obu płyt bie ni jednego rz duż ż ę  

ławek. Teren ów b dzie tak e o wietlony oraz ogrodzony. Obecnie firma wykonuje projekt orazę ż ś  

kosztorys.
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16:02 – do obraduj cych doł czył p. Bierowski.ą ą

  P. Kołodziej nawi zał do spotkania z Członkami Ochotniczej Stra y Po arnej.ą ż ż

 Burmistrz  –  nadmieniwszy,  e  rozmawiano  na  temat  pomocy  OSP  –  wyja nił,  i  dzi kiż ś ż ę  

staraniom  p.  Zakrzewskiej  uzyskano  j  od  Marszałka.  Wczoraj  podpisana  została  umowa,ą  

zgodnie z któr  na sprz t przeznaczono 26 tys. zł. Tak  sam  kwot  - na sprz t ratunkowy orazą ę ą ą ę ę  

sprz t do ochrony osobistej dla słu by ratowniczej – przeka e Gmina.ę ż ż

Natomiast jako e mija ju  okres kadencji władz – w lutym 2009 roku odb dzie si  spotkanież ż ę ę  

sprawozdawczo-wyborcze.

Nast pnie ę Przewodnicz cy ą odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5). ą

Komisji Rewizyjnej

  P. Ujma przedstawiła porz dek obrad oraz wnioski z 19 listopada (zał cznik nr 6).ą ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

  P. Pohoska odczytała protokół z posiedzenia z 5 grudnia (zał cznik nr 7).ą

Komisji Sportu Turystyki i Współpracy z Zagranicą

  P. Kosowski omówił przebieg spotkania, które odbyło si  przed Sesj  (zał cznik nr 8).ę ą ą

Komisji Ładu i Porz dku Publicznego ą

 P. Mazurak – zast puj cy p. P dziwiatr – poinformował, i  8 grudnia zaopiniowano projektyę ą ę ż  

uchwał  w  sprawie  Programów  dotycz cych  profilaktyki  i  rozwi zywania  problemówą ą  

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii.  Radny zaznaczył,  e Komisja przychyla siż ę 

równie  do wniosków Komisji Bud etu, Planowania i Finansów w tej sprawie.ż ż

Komisji Gospodarki Komunalnej

 P.  Kołodziej  przedstawił  cel  spotkania oraz odczytał  wnioski z posiedzenia z 28 listopada 

(zał cznik nr 9).ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

 P. Pohoska - odczytawszy sprawozdanie z XV Sesji Zgromadzenia Zwi zku Gmin Karkonoskichą  

(zał cznik  nr  10)  –  poprosiła,  aby  projekt  uchwały  odno nie  opłat  za  korzystanie  zeą ś  

składowiska  w  ciegnach-Kostrzycy  omówić  na  kolejnym  posiedzeniu  Komisji  GospodarkiŚ  

Komunalnej. Radna wyja niła, i  nowa cena wynika ze wzrostu „opłaty marszałkowskiej”.ś ż

 Przewodnicz cy zapytał, ile wyniesie podwy ka na jednego mieszka ca oraz jak mog  na toą ż ń ą  

zareagować przedsi biorstwa zajmuj ce si  wywozem mieci.ę ą ę ś

 P. Pohoska odparła, e w stosunku roku wyniesie to 7,20 zł, czyli 0,66 zł miesi cznie. Radnaż ę  
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zauwa yła,  i  przedsi biorcy  nie  dokonuj  segregacji  odpadów,  a  gdyby  to  robili,  cenaż ż ę ą  

zwi zana ze wzrostem „opłaty marszałkowskiej” niekoniecznie przeło yłaby si  na wzrost ceną ż ę  

dla mieszka ców.ń

  P. Kołodziej stwierdził, e segregacj  powinno si  zaj ć ZGK, gdy  ci, którzy wywo  mieci,ż ą ę ą ż żą ś  

nie maj  na to czasu.ą

 P.  Pohoska  wyja niła,  i  dzi ki  segregowaniu  cz ć  z  odpadów  przyjmowana  byłabyś ż ę ęś  

nieodpłatnie, jest to wi c w interesie przedsi biorców.ę ę

 P. Mazurak oznajmił, e wzrost „opłaty marszałkowskiej” to tylko jeden z elementów, ponieważ ż 

oprócz tego s  podwy ki energii, zmiany organizacyjne, co oznacza wzrost w płacach o 250ą ż  

tys. zł.

 P.  Pohoska  odparła,  i  pomimo  znacznych  podwy ek  w  zakresie  energii,  paliw,  opłatyż ż  

dzier awnej, zwi kszenia zatrudnienia w sortowni, która działa na dwie zmiany – podwy każ ę ż  

wynosi tylko 24 zł.

 P. Mazurak powtórzył, e Radna powołuje si  na podwy k  „opłaty marszałkowskiej”, a sż ę ż ę ą 

równie  inne przyczyny. Radny oznajmił, i  chciałby, aby porozmawiano o tym, gdy  przeło yż ż ż ż  

si  to na mieszka ców Kowar. ę ń

 P. Bierowski przyznał, e p. Mazurak wyczerpał jego w tpliwo ci, poniewa  główna podwy każ ą ś ż ż  

to  jednak płace,  wzrost  ilo ci  etatów,  remonty,  dzier awa,  a  25% z tego,  to  wzrost  „opłatś ż  

marszałkowskich”.

  P. Pohoska zaznaczyła, i  wynika to z dobrej organizacji pracy Zakładu, gdyby bowiem wzi ćż ą  

25 zł „opłaty marszałkowskiej” oraz wzrost innych czynników, czyli paliwa, energii, dzier awy,ż  

opłata byłaby zdecydowanie wy sza.ż

 P.  Mazurak  skwitował,  e  projekt  uchwały  przygotowany  przez  ZGK  powinien  zostaćż  

zaakceptowany przez Radnego,  mieszka ców, a  przedstawiciel  Gminy w Zwi zku powinienń ą  

wyra ać nie swoj  wol , lecz Rady Miejskiej. ż ą ę

  P. Pohoska przyznała, i  byłoby jej zdecydowanie łatwiej przekazać wol .ż ę

 P. Mazurak przypomniał, e prosił o to ju  w ubiegłym roku, powtarzaj c, i  po otrzymaniuż ż ą ż  

projektu uchwały,  przedyskutowaniu go, p.  Pohoska powinna – w imieniu Rady Miejskiej  – 

wyrazić swoje zdanie, gdy  Gmina mo e wnie ć jakie  poprawki.ż ż ś ś

 Przewodnicz cy  poinformował  o  niezwłocznym  przekazaniu  omawianej  uchwały  Komisjią  

Gospodarki Komunalnej, zaznaczaj c, e popiera p. Mazuraka. ą ż

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 Burmistrz  –  oznajmiwszy,  i  nie  otrzymał  zaproszenia  –  podkre lił,  e  nadal  oczekuje  naż ś ż  

podpisanie przez Euroregion umowy w ramach projektu, który rozpocz ł si  w sobot  wystawą ę ę ą 

w gminie Malá Úpa.

Ad.  4  Nie  było  adnych  pyta  ani  interpelacji,  tote  po  przerwie  przyst piono  doż ń ż ą  

realizacji kolejnego punktu porz dku obrad.ą
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16:33-16:44 – przerwa. 

Ad. 5 a)Ustalenia miejscowo ci, w której pobierana jest opłata miejscowa, wysoko ciś ś  

stawek opłaty miejscowej, terminów jej płatno ci oraz zarz dzenia poboru opłaty miejscowej wś ą  

drodze inkasa, okre lenia inkasentów i wysoko ci wynagrodzenia za inkaso.ś ś

 Burmistrz  –  zaznaczywszy,  i  wszystkie  gminy  turystyczne w Polsce pobieraj  t  opłat  –ż ą ę ę  

wyja nił, e Gmina reklamuje o rodki z jej terenu, posiada baz  noclegow  ogólnodost pn  wś ż ś ę ą ę ą  

Internecie, Informacji Turystycznej oraz we wszystkich wydawanych publikatorach, a niektóre 

osoby  prowadz ce  tego  typu  działalno ć  nie  dokładaj  si  do  promocji.  Natomist  plagą ś ą ę ą 

Karpacza,  Szklarskiej  Por by,  wieradowa  Zdroju  s  jednostki  wynajmuj ce  kilka  pokoi,ę Ś ą ą  

podczas gdy opodatkowały si  tylko na dwa miejsca.ę

Burmistrz oznajmił, i  opłata w wysoko ci 1,20 zł od osoby za dob , to minimalna kwota, jakż ś ę ą 

Gmina  –  po  potr ceniu  cz ci  dla  inkasenta,  czyli  danej  jednostki  –  mo e  przeznaczyć  naą ęś ż  

promocj .ę

Burmistrz poinformował, e obecnie trwaj  przygotowania do zmiany strony internetowej, wż ą  

ramach której b dzie działał serwis Gminy w telefonie komórkowym. ę

Burmistrz  –  nawi zuj c  do  argumentu,  i  nie  wiadomo,  ile  w  Kowarach  jest  miejscą ą ż  

noclegowych – odparł, e na stronie internetowej Miasta jest reklama wszystkich jednostekż  

wiadcz cych noclegi. Legalnie zgłoszonych jest 577 miejsc.ś ą

Burmistrz skwitował, i  nale y przyzwyczaić przedsi biorców do wspólnej reklamy Miasta orazż ż ę  

usług i produktów turystycznych.

Burmistrz  dodał,  e  w  Karpaczu,  Szklarskiej  Por bie,  wieradowie  powstały  lokalneż ę Ś  

organizacje  turystyczne  zajmuj ce  si  wspóln  promocj ,  zaznaczaj c  jednocze nie,  i  wą ę ą ą ą ś ż  

Kowarach polega to na wydawaniu pieni dzy z bud etu Miasta, płaceniu ZGK lub Starostwuę ż  

Powiatowemu  oraz  wyje d aniu  z  materiałami  reklamowi  i  promocyjnymi  –  najcz ciejż ż ęś  

„wyprodukowanymi”  ze  rodków  Unii  Europejskiej  –  na  targi  do  Poznania,  Berlina,ś  

Białegostoku.

Burmistrz  zaznaczył,  e  niniejsza  uchwała  ma  na  celu  zebranie  minimalnych  rodków,  byż ś  

Gmina  mogła  promować  równie  te  o rodki,  które  wiadcz  usługi.  Ustawodawca  zadbałż ś ś ą  

natomiast o to, by nie pobierać pieni dzy od osób niewidomych, ich opiekunów, wycieczekę  

szkolnych lub zorganizowanych grup dzieci i młodzie y.ż

Ko cz c, Burmistrz przypomniał, i  w latach 80-tych i na pocz tku 90-tych obowi zywała wń ą ż ą ą  

Kowarach opłata z tytułu korzystania z uroków oraz klimatu Miasta, prosz c o zagłosowanieą  

za przyj ciem tej uchwały.ę

  P. Pohoska poinformowała, e Komisja Bud etu, Planowania i Finansów nie miała informacjiż ż  

odno nie ilo ci miejsc noclegowych, osób wiadcz cych usługi w zakresie zakwaterowania, aś ś ś ą  

to pozwoliłoby wyliczyć w przybli eniu efekty ekonomiczne jej podj cia – st d taka decyzjaż ę ą  

Komisji, co nie wyklucza podj cia tej sprawy ponownie.ę

  P. Pło ski zapytał, kto zapłaci odszkodowanie turystom, którzy pi c w Smyrnej do północyń ś ą  

słysz  hałasy dobiegaj ce z pobliskiego zakładu. Radny wspomniał  równie  o chemikaliachą ą ż  

spalanych pomi dzy 4 a 5 godzin  rano w Verge Sport. ę ą
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  Burmistrz odparł, i  omawiany projekt uchwały nie dotyczy zakłócania porz dku, niemniejż ą  

podejmie kroki odno nie tej informacji.ś

 P.  Mazurak  poprosił  o  przytoczenie  minimalnych warunków klimatycznych,  jakie  Kowary 

powinny spełniać, gdy  – zdaniem Radnego - p. Pło ski zanegował to, mówi c o hałasie orazż ń ą  

zatruwaniu powietrza przez zakład produkcyjny.

 Burmistrz  poinformował  o  zwróceniu  si  do  jednostki  uprawnionej  do  wydania  decyzji  oę  

spełnianiu owych warunków - a skoro była pozytywna, Burmistrz mógł wyst pić z propozycją ą 

uchwały.

 P. Mazurak zapytał, czy brane s  pod uwag  kwestie radiologiczne, poniewa  specyficzny uroką ę ż  

Miasta wpływa na luksus, za który maj  być pobierane pieni dze.ą ą

  P. Król, Radca Prawny, wyja niła, e Prawo ochrony rodowiska wskazuje minimalne warunkiś ż ś  

klimatyczne i one zostały zbadane.

  P. Mazurak zasugerował zabezpieczenie si  poprzez podanie takiej informacji.ę

  Burmistrz powtórzył, i  wła ciwy organ stwierdził, e Kowary spełniaj  ustawowe normy. ż ś ż ą

  Przewodnicz cy przyznał, i  jest za podj ciem niniejszej uchwały, lecz jeszcze nie teraz, gdyą ż ę ż 

Miasto nie jest potentatem turystycznym, jak Karpacz czy Szklarska Por ba. Przewodnicz cyę ą  

zasugerował wstrzymanie si  do czasu rozpocz cia funkcjonowania Stacji Sportów Zimowych ię ę  

Paralotniarstwa.

  Burmistrz zaznaczył, e nie wnioskuje o karanie przedsi biorców, lecz o to, by w minimalnymż ę  

stopniu doło yli  si  do promocji  siebie oraz Miasta.  Burmistrz stwierdził,  i  pó niej  trudnoż ę ż ź  

b dzie przyzwyczaić inwestorów turystycznych do ponoszenia niewielkich opłat, gdy  1,20 złę ż  

to nie jest wielka kwota.

 P. Kosowski zapytał, czy podmioty prowadz ce tego typu działalno ć przesyłaj  do Informacjią ś ą  

Turystycznej dane, które pozwoliłyby okre lić ewentualne wpływy w 2009 roku. ś

 P. Bierowski poinformował, e dokonał wylicze , z których wynika, i  roczny dochód wyniósłbyż ń ż  

25 tys. zł, tote  nie warto po wi cać tej kwestii tyle uwagi. Radny zapytał natomiast, czy nież ś ę  

spowoduje to konieczno ci zatrudnienia pracownika w Urz dzie Miejskim.ś ę

 Burmistrz zapewnił, e tak nie b dzie, powtarzaj c, i  ci, którzy maj  pensjonaty oraz hotele,ż ę ą ż ą  

powinni uto samiać si  z Miastem i odrobin  rodków wło yć w promocj , tym bardziej, eż ę ę ś ż ę ż  

Miasto promuje je poprzez umieszczanie ich w folderach, na stronie internetowej itd.

 P.  Tyrawa – wymieniwszy powody,  dla  których Członkowie Komisji  Bud etu,  Planowania iż  

Finansów podj li decyzj  o odrzuceniu niniejszego projektu – skwitował, i  nale y doprowadzićę ę ż ż  

do dialogu społecznego z osobami prowadz cymi t  działalno ć w celu poznania ich opinii.ą ę ś

 P.  Machnica  skwitował,  e  zagłosuje  „przeciw”,  poniewa  nie  zgadza  si  z  argumentacjż ż ę ą 

Burmistrza o  zlikwidowaniu dzi ki  temu szarej  strefy,  dodaj c,  i  dobra działalno ć owychę ą ż ś  

podmiotów  ju  jest  reklam  dla  Kowar.  Ponadto  Radny  przyznał,  e  popiera  p.  Tyraw ,ż ą ż ę  

poniewa  przede wszystkim zabrakło konsultacji z najbardziej powa nymi z nich. Jako kolejnyż ż  

argument  p.  Machnica  podał  inwestycj  zwi zan  z  budow  kanalizacji,  która  wpływa  naę ą ą ą  

wizerunek ulic. 

 P. Kosowski – wyja niwszy swoje w tpliwo ci odno nie niniejszego projektu – stwierdził,  iś ą ś ś ż 
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dwie Komisje negatywnie go zaopiniowały, poniewa  za mało było konkretów.ż

 Burmistrz  oznajmił,  e  p.  Machnica  le  go  zrozumiał,  gdy  Burmistrz  nie  twierdził,  iż ź ż ż 

wprowadzenie  uchwały  wpłynie  na  likwidacj  szarej  strefy,  a  jedynie,  e  spora  liczbaę ż  

nieujawnionych miejsc  noclegowych jest  nie  tylko w Kowarach,  lecz stanowi plag  du ychę ż  

miejscowo ci  w całym kraju.  Burmistrz  zapytał,  czy Karpacz,  gdy budował  kanalizacj  lubś ę  

Szklarska  Por ba,  która  obecnie  jest  rozkopana,  nie  pobierały  opłaty  za  korzystanie  zeę  

rodowiska. Odpowiadaj c zaraz, i  tak nie było.ś ą ż

Nast pnie  Burmistrz  skwitował,  e  je li  Radni  uwa aj ,  i  to  nie  pora,  poczeka  na  ichę ż ś ż ą ż  

inicjatyw .ę

 P.  Nowosielski  przyznał,  e  b dzie  zdecydowanie  głosował  za  podj ciem  uchwały,ż ę ę  

argumentuj c, i  25-30 tys. zł jest znaczn  kwot . ą ż ą ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. P dziwiatr, p. Nowicki). Za jego przyj ciem głosowały 2 osoby, 6 byłoę ę  

„przeciw”, 5 wstrzymało si  od głosu. Uchwała w sprawie ustalenia miejscowo ci, w któreję ś  

pobierana jest opłata miejscowa, wysoko ci stawek opłaty miejscowej, terminów jej płatno ciś ś  

oraz  zarz dzenia  poboru  opłaty  miejscowej  w  drodze  inkasa,  okre lenia  inkasentów  ią ś  

wysoko ci wynagrodzenia za inkaso nie została podj ta.ś ę

b)Szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatno ci  za  usługi  opieku cze  iś ń  

specjalistyczne usługi  opieku cze, z wył czeniem specjalistycznych usług opieku czych dlań ą ń  

osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  cz ciowego  lubęś  

całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.

 P.  Kawałek,  Dyrektor  Miejskiego  O rodka  Pomocy  Społecznej,  bardzo  dokładnie  omówiłaś  

zało enia owego projektu.ż

 P.  Pohoska  poinformowała  o  pozytywnym  zaopiniowaniu  go  przez  Komisj  Bud etu,ę ż  

Planowania i Finansów. 

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  P dziwiatr,  p.  Ł giewka,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXV/167/08ę ą  

przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

c)Udzielenia dotacji w 2008 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków.

  P. Pohoska zapewniła o pozytywnej opinii Komisji Bud etu, Planowania i Finansów odno nież ś  

projektu.

 Burmistrz  nadmienił,  e  wnioskodawca,  Proboszcz  Parafii,  z  powodu  wyjazdu  nie  mógłż  

uczestniczyć w Sesji, prosił natomiast o przekazanie Radzie podzi kowa  za podj cie uchwały. ę ń ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  P dziwiatr,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXV/168/08  przyj ta  zostałaę ę  

jednogło nie.ś
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d)Przyj cia  Rocznego  Programu  Współpracy  Gminy  Kowary  z  organizacjamię  

pozarz dowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadz cymi  działalno ć  po ytku  publicznego  wą ą ś ż  

roku 2009.

 P. Lipi ski, Kierownik Biura Promocji, Rozwoju i Przedsi biorczo ci, przypomniał, i  obowi zekń ę ś ż ą  

przedło enia  rzeczonego  projektu  wynika  z  ustawy,  zapewniaj c  jednocze nie  oż ą ś  

zaakceptowaniu go przez wszystkie organizacje.

  P. Kosowski oznajmił, e Komisja Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranic  zaopiniowała goż ą  

pozytywnie go.  

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. P dziwiatr, p. Mazurak, p. Nowicki). Uchwała nr XXXV/169/08 przyj ta została jednogło nie.ę ę ś

e)Przyj cia zmian do Statutu Zwi zku Gmin Karkonoskich.ę ą

  P. Ujma poinformowała, i  po szczegółowej analizie przedstawionej przez p. Szczudłowskiego,ż  

Dyrektora Biura ZGK, Komisja nie wnosi adnych uwag do niniejszego projektu.ż

  P. Tyrawa – nawi zuj c do zapisów statutu – zapytał, w jaki sposób mieszkaniec terenu, naą ą  

którym działa Zwi zek, mógłby si  dowiedzieć o planowanej Sesji.ą ę

  P. Pohoska odparła, e zapyta o to.ż

 P.  Tyrawa  dodał,  i  Sesja  jest  ogólnodost pna,  tote  zastanawiaj ce  jest,  jak  mógłby  siż ę ż ą ę 

dowiedzieć o niej lub o porz dku obrad. Radny oznajmił, e powinno to być umieszczone naą ż  

tablicy informacyjnej lub w BIP. Natomiast z Regulaminu ZGK nie wynika to jasno.

  P. Pohoska zapewniła, i  poruszy ten problem na najbli szym Zgromadzeniu.ż ż

  Nast pnie p. Tyrawa zapytał, czy protokoły z Sesji nie powinny być ogólnodost pne.ę ę

  P. Pohoska przyznała, e zgłaszała ich brak w BIP.ż

 P.  Tyrawa  zło ył  wniosek  o  skonkretyzowanie  zapisów  odno nie  powiadamiania  opiniiż ś  

publicznej o Sesji  oraz udost pniania protokołów z obrad, skoro nie s  obarczone klauzulę ą ą 

tajno ci.ś

 Przewodnicz cy  skonstatował,  i  Przewodnicz ca  Zgromadzenia  Zwi zku  zajmie  si  tymą ż ą ą ę  

tematem.

  P. Pohoska potwierdziła to.

  P. Tyrawa zapytał, czy przyjmowany b dzie statut o takiej tre ci.ę ś

  Przewodnicz cy odparł, e Kowary jako ostatnie podejmuj  t  uchwał . ą ż ą ę ę

 P.  Pohoska  powtórzyła,  i  poruszy  kwestie  zgłoszone  przez  p.  Tyraw  na  kolejnymż ę  

Zgromadzeniu.  

 Burmistrz  oznajmił,  e  jako reprezentant  Urz du Miejskiego w Kowarach zobowi zuje  siż ę ą ę 

niezwłocznie wywieszać swoje zaproszenie na Zgromadzenie na tablicy informacyjnej przez 

Urz dem.ę

Burmistrz  zaznaczył  równie ,  i  wprowadzenie  jakiejkolwiek zmiany w tre ci  statutu przezż ż ś  

jedn  z gmin, równoznaczne jest z powtórnym jego uchwaleniem przez pozostałe.ą

  P. Bierowski poprosił o zreferowanie wprowadzonych zmian.

 Burmistrz wyja nił, e najwa niejsza z nich dotyczy utworzenia Komisji Programowej ZGK,ś ż ż  
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której cele oraz zadania wymieniono w zał czniku. Pozostałe – nieznacz ce – zwi zane s  zą ą ą ą  

prac  Biura.ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni: p. P dziwiatr, p. Mazurak, p. Nowicki). Uchwała nr XXXV/170/08 przyj taę ę  

została 9 głosami „za”, przy 3 „wstrzymuj cych si ”. ą ę

f)Przyj cia  „Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwi zywania  Problemówę ą  

Alkoholowych w Kowarach na 2009 r.”.

 P.  Pohoska  poinformowała  o  pozytywnej  opinii  Komisji  Bud etu,  Planowania  i  Finansówż  

odno nie  niniejszego  projektu,  uwzgl dniaj cej  koszty  realizacji  Programu  orazś ę ą  

zaproponowane wynagrodzenie dla Członków Komisji. Radna przypomniała, i  odczytała już ż 

wnioski w tej sprawie.

 P. Nowosielski – nadmieniwszy, e generalnie akceptuje t  uchwał  – zgłosił zastrze enia doż ę ę ż  

uj tej w niej diagnozy, sugeruj c, i  brak podziału na wiek ankietowanych osób „zaciemnia” jeję ą ż  

obraz. 

 P.  Kuchejda,  Kierownik  Referatu  Spraw  Obywatelskich,  wyja niła,  e  uczestnicz c  wś ż ą  

szkoleniu,  otrzymała  zadanie  przeprowadzenia  takich  bada ,  dlatego  te  dysponuje  tylkoń ż  

takimi – dokładne s  bowiem bardzo kosztowne.ą

 P.  Bierowski  oznajmił,  i  nikt  nie  ma  uwag  do  bada ,  lecz  do  analizy,  która  powinnaż ń  

uwzgl dniać podział na poszczególne grupy wiekowe.ę

  Z kolei p. Tyrawa stwierdził, e nie nale y zastanawiać si  za bardzo nad wynikami, gdy  dlaż ż ę ż  

niego najwa niejsze jest istnienie problemu. Natomiast przy kolejnej analizie mo na wnie ćż ż ś  

uwagi dotycz ce jej tre ci.ą ś

  P. Pohoska przyznała, i  przychyla si  do zdania p. Tyrawy, poniewa  niezale nie od wieku, sż ę ż ż ą 

to nadal nieletni, a przeprowadzenie diagnozy na tej grupie wiekowej pokazuje obraz.

  P. Bierowski odparł, e nie pokazuje, poniewa  nie wiadomo, jakiej grupy dotycz  wyniki.ż ż ą

  P. Mazurak skwitował, i  nie b dzie problemu, by przy nast pnej analizie uj ć te uwagi, leczż ę ę ą  

to nie ma zasadniczego wpływu na uchwał  – jest zagro enie, trzeba działać.ę ż

  P. Pohoska poprosiła, by – w celu dokładnego poznania skali zjawiska – przy kolejnej ankiecie 

dokonać podziału na grupy wiekowe. 

  P. Kuchejda, zapewniła, e Komisja skonsultuje si  w tej sprawie z kompetentnymi osobami,ż ę  

powtarzaj c, i  sama przygotowała te ankiety, które pokazuj  istnienie problemu, dlatego teą ż ą ż 

potrzebne jest działanie profilaktyczne, by młodsze pokolenie miało wi ksz  wiadomo ć. ę ą ś ś

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  P dziwiatr,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXV/171/08  przyj ta  zostałaę ę  

jednogło nie.ś

g)Przyj cia „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  w Kowarach na rokę  

2009”.

 P.  Kuchejda  poinformowała,  e  konieczno ć  uchwalenia  niniejszego  Programu  wynika  zż ś  
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ustawy  o  przeciwdziałaniu  narkomanii,  a  finansowany  jest  ze  rodków  za  wydawanieś  

zezwolenia  na  sprzeda  napojów  alkoholowych.  Kierownik  dodała,  i  Miejska  Komisjaż ż  

Rozwi zywania  Problemów  Alkoholowych  przyjmuje  równie  wnioski  od  osób  maj cychą ż ą  

problem z za ywaniem narkotyków, tote  prowadzone s  pewne działania, a je li b dzie wi cejż ż ą ś ę ę  

pieni dzy, działa  te  b dzie wi cej. ę ń ż ę ę

 P.  Tyrawa  zło ył  wniosek  o  zintensyfikowanie  kontroli  punktów  sprzedaj cych  alkoholż ą  

młodzie y, nawet  w formie prowokacji.ż

 P.  Pohoska  zapewniła  o  pozytywnym  zaopiniowaniu  Programu  przez  Komisj  Bud etu,ę ż  

Planowania i Finansów. 

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  P dziwiatr,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXV/172/08  przyj ta  zostałaę ę  

jednogło nie.ś

h)Przyst pienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennegoą  

miasta Kowary dla jednostki urbanistycznej Kowary-Krzaczyna B.1.

 P.  Wi ckowska,  Referat  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,  Rolnictwa  i  Gospodarkię ś  

Przestrzennej,  wyja niła  zasadno ć  podj cia  niniejszej  uchwały,  zaznaczaj c,  e  przedeś ś ę ą ż  

wszystkim  ma  ona  na  celu  unikni cie  nabywania  terenów  prywatnych  przez  Gmin  przyę ę  

realizacji planowanych przedsi wzi ć. ę ę

  P. Machnica chciał wiedzieć, czy dotyczy ona jakie  konkretnej koncepcji.ś

  P. Wi ckowska odparła, i  zachowano funkcj  sportu i rekreacji z uwzgl dnieniem usług temuę ż ę ę  

towarzysz cych, zmieni  si  jedynie granice owych obszarów. ą ą ę

Nast pnie  p.  Wi ckowska –  na pro b  p.  Kołodzieja  -  omówiła przebieg maj cego powstaćę ę ś ę ą  

ci gu pieszo-jezdnego.ą

  P. Mazurak zapytał o koszt tej uchwały.

  P. Wi ckowska poinformowała, e wyniesie około 20 tys. zł.ę ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. P dziwiatr, p. Nowicki). Uchwała nr XXXV/173/08 przyj ta została 10ę ę  

głosami „za”, przy 3 „wstrzymuj cych si ”. ą ę

i)Zmian w bud ecie miasta na 2008 rok.ż

  P. Ławer, Skarbnik Miasta, omówił wszystkie wprowadzone zmiany.

  P. Pohoska oznajmiła, i  Komisja Bud etu, Planowania i Finansów pozytywnie je zaopiniowała.ż ż  

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  P dziwiatr,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXXV/174/08  przyj ta  zostałaę ę  

jednogło nie.ś

18:33 – p. Kołodziej oraz p. Machnica opu cili sal  obrad.ś ę

Ad.  6  Przewodnicz cy  –  nawi zuj c  do  projektu  uchwały  dotycz cego  tzw.  opłatyą ą ą ą  
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klimatycznej - poprosił p. Kosowskiego  o zorganizowanie, wraz z Biurem Promocji, Rozwoju i 

Przedsi biorczo ci, spotkania z osobami, które prowadz  działalno ć turystyczn .ę ś ą ś ą

  P. Pohoska zaprosiła Radnych na posiedzenie Komisji Bud etu, Planowania i Finansów, któreż  

odb dzie si  15 grudnia o godzinie 16:30, a jego cel, to pierwsze czytanie bud etu Miasta naę ę ż  

2009 rok.

  Burmistrz poinformował o wyborze kandydata na Skarbnika Miasta – odpowiednie uchwały 

zostan  przygotowane na 29 grudnia. ą

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

18:37 zamkn ł XXXV Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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